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Shaip Morina (S) §§198-205 ersätter Andréas Schönström (S) 
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Jenny Bengtsson (SD)  ersätter Lars-Johan Hallgren (SD) 
Stefan Claesson (SD) §§179-189 ersätter Jacqueline Maly (SD) 
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Nina Jakku (V)  ersätter Carin Gustafsson (V) 
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Tobias Petersson (V) §§198-205 ersätter Boel Pettersson (V) 
Malte Tängmark Roos (MP)  ersätter Stefana Hoti (MP) 
Kay Lennart Wictorin (C)  ersätter Emelie Nyman (C) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Nadjam-Ud-Din Malik (S) §§179-193 
Anders Nilsson (S) §§179-193 
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Övriga närvarande 
Jonas Rosenkvist (avdelningschef) §§179-193 
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Martin Ljungberg (nämndsekreterare) 
Pamela Lindqvist (nämndsekreterare) 
Thomas Bull (utredare) §§179-195 
Adrian Kasperczyk (politisk sekreterare (L)) 
Ali Reza Yakhdani (politisk sekreterare (S)) 
Arian Ratkoceri (politisk sekreterare (S)) 
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Aron Regnéll (politisk sekreterare (M)) 
Bahhar Mohammadi Norén (politisk sekreterare (S)) 
Charlotte Frank (politisk sekreterare (L)) §§179-200 
Hanna Backlund Ortman (politisk sekreterare (S)) 
Hanna Jokel (politisk sekreterare (S)) 
Markus Krook (politisk sekreterare (C)) §§179-199 
Matilda Klefström (politisk sekreterare (L)) §§179-200 
Sofie Valfridsson (politisk sekreterare (V)) 
Ursula Savonius (politisk sekreterare (L)) §§179-192 
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ÄRENDELISTA 
§179 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändning av 

kommunfullmäktigesammanträdet 
§180 Val av justerare 
§181 Inkomna frågor 
§182 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

Socialdemokraternas lotterier 
§183 Fråga från Magnus Olsson (SD) till Amani Loubani (S) om romska rådet 
§184 Fråga från Anton Sauer (C) till Andréas Schönstrom (S) om Centerpartiets 

uteslutning från insyn i tekniska nämnden 
§185 Fråga från Anton Sauer (C) till Andréas Schönström (S) om förändring av 

Bergsgatan 
§186 Fråga från Anton Sauer (C) till Sanna Axelsson (S) om att erbjuda 

Malmöbor möjligheten att besöka gamla Malmö Stadion innan rivning 
börjar 

§187 Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om Malmö stads 
återbetalningskrav för läromedel 

§188 Fråga från Lisbeth Persson Ekström (SD) till Anders Rubin (S) om lägre 
priser på dagens lunch 

§189 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt 
områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt fokus på 
barn och ungas uppväxtvillkor 

§190 Verksamhetsförändring inom Communities That Care (CTC) 
§191 Fördelning av statsbidrag till pedagogisk verksamhet på grund av inflation 
§192 Avtal om upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö Hammaren 10 

och lösen av byggnader på tomträtten 
§193 Objektsgodkännande för ombyggnation Stadiongatan - Nydalavägen inom 

MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, 
Storstadspaketet - tekniska nämnden 

§194 Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 - 
förskolenämnden 

§195 Reviderad taxa för upplåtelse på offentlig plats 
§196 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 
§197 Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de 

nationella minoriteternas rättigheter 
§198 Hemställan om godkännande av Svedala kommuns inträde som ny medlem 

i kommunalförbundet VA SYD 
§199 Motion Josefin Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning vid 

förvärvad hjärnskada 
§200 Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och Emma-Lina Johansson 

(V) om screening under arbetstid 
§201 Valförslag och avsägelser 
§202 Anmälan av inkomna skrivelser 
§203 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 

kommunfullmäktiges prövning 
§204 Inkomna interpellationer 
§205 Interpellation från Helena Nanne (M) till Amani Loubani (S) om romska 

rådet 
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§ 179 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändning av 
kommunfullmäktigesammanträdet 

 
Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 
 
Upprop förrättas. 
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§ 180 Val av justerare 
 
Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 9 oktober 2024 innan kl 13.00 på 
stadskontoret. 
 
Kommunfullmäktige utser Roko Kursar (L) och Michael Hård af Segerstad (SD) att jämte 
ordföranden justera protokollet. 
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§ 181 Inkomna frågor 
 
Sammanfattning 
Magnus Olsson (SD) har anhållit om att till valnämndens ordförande Amani Loubani (S) få 
framställa en fråga om romska rådet. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Anton Sauer (C) har anhållit om att till stadsbyggnadsnämndens ordförande Stefana Hoti 
(MP) få framställa en fråga om förändring av Bergsgatan. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde av Andréas Schönstrom (S). 
 
Anton Sauer (C) har anhållit om att till kulturnämndens ordförande Janne Grönholm 
(MP) få framställa en fråga om att erbjuda Malmöbor möjligheten att besöka gamla Malmö 
stadion innan rivningen börjar. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde av fritidsnämndens ordförande Sanna Axelsson (S). 
 
Anton Sauer (C) har anhållit om att till valnämndens ordförande Amani Loubani (S) få 
framställa en fråga om Centerpartiets uteslutning från insyn i tekniska nämnden. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde av tekniska nämndens ordförande Andréas Schönstrom (S). 
 
John Eklöf (M) har anhållit om att till grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren 
(L) få framställa en fråga om Malmö stads återbetalningskrav för läromedel. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Lisbeth Persson Ekström (SD) har anhållit om att till hälsa-, vård- och omsorgsnämndens 
ordförande Anders Rubin (S) få framställa en fråga om lägre priser på dagens lunch. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Helena Nanne (M) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om Socialdemokraternas lotterier. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Magnus Olsson (SD) till Amani Loubani (S) om romska rådet 
• Fråga från Anton Sauer (C) till Stefana Hoti (MP) om förändring av Bergsgatan 
• Fråga från Anton Sauer (C) till Janne Grönholm (MP) om att erbjuda malmöbor 

möjligheten att besöka gamla Malmö Stadion innan rivning börjar 
• Fråga från Anton Sauer (C) till Amani Loubani (S) om Centerpartiets uteslutning 

från insyn i tekniska nämnden 
• Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om Malmö stads 

återbetalningskrav för läromedel 
• Fråga från Lisbeth Persson Ekström (SD) till Anders Rubin (S) om lägre priser på 

dagens lunch 
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• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
Socialdemokraternas lotterier 
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§ 182 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
Socialdemokraternas lotterier 

STK-2024-1341 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge Helena Nanne (M) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga 
angående socialdemokraternas lotterier. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. Helena Nanne (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 1. 
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§ 183 Fråga från Magnus Olsson (SD) till Amani Loubani (S) om romska 
rådet 

STK-2024-1308 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge Magnus Olsson (SD) att till 
valnämndens ordförande Amani Loubani (S) få framställa en fråga om romska rådet. 
 
Amani Loubani (S) besvarar frågan. Magnus Olsson (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 2. 
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§ 184 Fråga från Anton Sauer (C) till Andréas Schönstrom (S) om 
Centerpartiets uteslutning från insyn i tekniska nämnden 

STK-2024-1338 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge Anton Sauer (C) att till tekniska 
nämndens ordförande Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om Centerpartiets 
uteslutning från insyn i tekniska nämnden. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. Anton Sauer (C) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 3. 
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§ 185 Fråga från Anton Sauer (C) till Andréas Schönström (S) om 
förändring av Bergsgatan 

STK-2024-1336 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge Anton Sauer (C) att till tekniska 
nämndens ordförande Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om förändring av 
Bergsgatan. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. Anton Sauer (C) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 4. 
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§ 186 Fråga från Anton Sauer (C) till Sanna Axelsson (S) om att erbjuda 
Malmöbor möjligheten att besöka gamla Malmö Stadion innan 
rivning börjar 

STK-2024-1337 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge Anton Sauer (C) att till fritidsnämndens 
ordförande Sanna Axelsson (S) få framställa en fråga om möjligheten att erbjuda Malmöbor 
att besöka gamla Malmö Stadion innan rivning. 
 
Sanna Axelsson (S) besvarar frågan. Anton Sauer (C) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 5. 
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§ 187 Fråga från John Eklöf (M) till Sara Wettergren (L) om Malmö stads 
återbetalningskrav för läromedel 

STK-2024-1339 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge John Eklöf (M) att till 
grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om Malmö 
stads återbetalningskrav för läromedel. 
 
Sara Wettergren (L) besvarar frågan. Johan Eklöf (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 6. 
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§ 188 Fråga från Lisbeth Persson Ekström (SD) till Anders Rubin (S) om 
lägre priser på dagens lunch 

STK-2024-1340 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 181 medge Lisbeth Persson Ekström (SD) att till 
hälsa-, vård- och omsorgsnämndens ordförande Anders Rubin (S) få framställa en fråga 
angående lägre priser på dagens lunch. 
 
Anders Rubin (S) besvarar frågan. Lisbeth Persson Ekström (SD) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 7. 
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§ 189 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och 
strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med 
särskilt fokus på barn och ungas uppväxtvillkor 

STK-2023-137 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, 
definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft, här kallat kraftsamlande 
insatser (STK-2023-137). Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 2 oktober 2023 
att skicka ut ärendet om förslag på organisering på remiss till berörda nämnder och 
kommunala bolag. 
 
Stadskontoret har efter inkomna remissvar identifierat ett behov av att samla och 
synliggöra stadens processer kring samtliga tre hållbarhetsdimensioner och lokala 
utvecklingsfrågor i stort. Det stadsövergripande arbetet med lokal utveckling är en grund 
för de kraftsamlande insatserna som ska ske i några få av stadens geografiska områden. 
Båda processerna kring lokal utveckling och kraftsamlande insatser behöver därför 
beskrivas i ärendet. 
 
Lokal utveckling utgår från Agenda 2030 i de 14 geografiska statistikområdena med alla 
Malmöbor som målgrupp. Kraftsamlande insatser föreslås ske i några få geografiska 
områden med barn och unga i fokus. Förslaget är att fritidsnämnden får den samordnande 
funktionen för lokal utveckling. 
 
Förslaget är också att staden, parallellt med arbetet med lokal utveckling, ska påbörja ett 
arbete med kraftsamlande insatser. Till skillnad från arbetet med lokal utveckling är 
bedömningen att det för de kraftsamlande insatserna även finns ett behov av 
kommungemensam styrning, prioritering och uppföljning. Kommunstyrelsen föreslås få 
samordningsansvaret för kraftsamlande insatser och i uppdrag att utarbeta formerna för 
processen i stort, ta fram förslag på geografiska områden samt föreslå vilka nämnder och 
bolag som ska få ett särskilt ansvar i arbetet. 
 
I samband med detta ärende föreslår stadskontoret att ett tidigare budgetuppdrag kring att 
öka tryggheten och stärka den sociala hållbarheten för att bryta segregationen anses vara 
återrapporterat. Även det tidigare ärendet om ett samlat grepp om lokal utveckling föreslås 
godkännas som återrapporterat. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen av budgetuppdraget i 2023 
års budget ”Kommunstyrelsen ges, tillsammans med berörda nämnder och 
bolag, i uppdrag att definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft 
i Malmös socioekonomiskt svaga delar, med ett särskilt fokus på barn och ungas 
uppväxtvillkor.” 
  

2. Kommunfullmäktige ger fritidsnämnden i uppdrag att samordna arbetet med 
lokal utveckling i enlighet med vad som beskrivs i ärendet, samt att inleda arbetet 
under hösten 2024. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att ett utökat kommunbidrag om 12,6 miljoner 
kronor till fritidsnämnden för samordningsansvaret för lokal utveckling ska 
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inarbetas i budget 2025. 
  

4. Kommunfullmäktige beslutar att medel för kraftsamlande insatser ska beaktas i 
kommande budgetar. 
  

5. Kommunfullmäktige anmodar kommunstyrelsen och alla nämnder att arbeta 
enligt den i ärendet beskrivna processen för lokal utveckling i de 14 geografiska 
statistikområdena. 
  

6. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att föra dialog med 
Stadshus AB om behov av förändrade ägardirektiv för berörda kommunala 
bolag. 
  

7. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på 
geografiska områden för kraftsamlande insatser och vilka nämnder och bolag 
som ska få ett särskilt ansvar i arbetet. 
  

8. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att samordna arbetet med 
kraftsamlande insatser och utarbeta formerna för processen inklusive 
rapportering gällande kraftsamlande insatser samt rapportering av arbetet med 
lokal utveckling i stort. 
  

9. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen kring budgetuppdrag i 2019 
års budget ”Kommunstyrelsen ges i uppdrag att samordna nämndernas arbete 
med att öka tryggheten och stärka den sociala hållbarheten med utgångspunkt i 
statens insatser och medel för att långsiktigt bryta segregationen (STK-2019-95) 
utifrån vad som beskrivs i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Roko Kursar (L) och Janne Grönholm (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till beslutspunkt 1-3 och 5-9 i kommunstyrelsens förslag 
till beslut och avslag på beslutspunkt 4 i kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Farishta Suleiman (M), Anfal Mahdi (V), 
Sedat Arif (S), Kay Wictorin (C) och Helena Nanne (M). 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden finner först att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut avseende beslutspunkt 1-3 och 5-9. 
 
Ordföranden ställer sedan proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
avseende beslutspunkt 4 mot avslag på beslutspunkt 4 och finner att kommunfullmäktige 
beslutat att bifalla beslutspunkt 4. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Magnus Olsson (SD) inkommit med en 
gruppreservation som samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 
Reservationen intas som bilaga 8 till kommunfullmäktiges protokoll. 
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Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) inkommit med 
ett gemensamt särskilt yttrande som samtliga ledamöter i Moderaterna och Centerpartiet 
ställer sig bakom. Det särskilda yttrande intas som bilaga 9 till kommunfullmäktiges 
protokoll. 
 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
MKB Fastighets AB 
Malmö kommuns Parkerings AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare? 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 § 234 med reservation (SD) och (M+C) Uppdrag 

budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft i 
Malmös socioekonomiskt svaga delar 

• Förslag till beslut KSAU 240909 § 414 Uppdrag budget 2023 - Def och starta ett 
långsikt och strat områdeslyft i Malmös socioek svaga delar med särsk fokus på 
barn och ungas uppväxtvillkor 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett 
långsiktigt och strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar 

• Remissyttranden i sin helhet - Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt 
områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar 

• Illustrationer strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar 
• Pågående processer 
• Processrapport 2023 Lokal utveckling och Kraftsamlade insatser med Bilaga 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231220 §364 med reservation (S+L) 

och (V) Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt 
områdeslyft i Malmös socioekonomiskt 

• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 231214 § 194 
• Remissvar från fritidsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 231218 § 135 
• Remissvar från funktionsstödsnämnden 
• Förskolenämnden beslut 231213 § 174 
• Remissvar från förskolenämnden 
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• Grundskolenämndens beslut 231220 § 190 med särskilt yttrande (M) Remiss 
uppdrag budget 2023 - Definiera och starta områdeslyft i Malmös socioekonomiskt 
svaga delar 

• Remissvar från grundskolenämnden - Definiera och starta långsiktigt och strategiskt 
områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar 

• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231219  § 198 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens beslut 231220 § 141 Förslag på organisering 

för hållbar lokal utveckling och kraftsamlande satsningar 
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden Förslag på organisering för 

hållbar lokal utveckling och kraftsamlande satsningar 
• Kulturnämnden beslut 231220 § 140 
• Remissvar kulturnämnden 
• Miljönämnden beslut 231214 § 205 med Reservation (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Servicenämnden beslut 231219 § 109 med Reservation (V) 
• Remissvar från servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 321 med Reservation (M) och muntlig 

Reservation (SD) och Särskilt yttrande (V) och (C) 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 284 med Särskilt yttrande (C) och (V) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Remissvar Parkering Malmö 
• Remissvar MKB Fastighets AB 
• Remissvar Parkeringsövervakning i Malmö 
• Beslut KSAU 231002 §430 

 
  

20



 

§ 190 Verksamhetsförändring inom Communities That Care (CTC) 

STK-2024-351 
 
Sammanfattning 
Malmö stads arbete med universell prevention rörande normbrott bland barn och unga har 
bedrivits inom ramen för preventionssystemet Communities That Care (CTC). CTC har 
inte implementerats i stadens organisation på de sätt som planerats, och en genomlysning 
av strukturen har därför genomförts. Utifrån detta föreslår stadskontoret en förändring 
avseende ansvaret för den universella preventionsnivån och därmed också en 
verksamhetsförändring inom CTC.  
 
Stadskontoret presenterar i ärendet förslag till förändrad organisationsstruktur och en 
hantering av de ekonomiska konsekvenserna av en sådan förändring, med syfte att skapa 
förutsättningar för en utveckling av stadens arbete på den universella preventionsnivån.  
 
Förslaget har remitterats till berörda nämnder och deras yttranden redovisas i ärendet. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige överför ansvaret och samordningen av det universella 
preventionsarbetet rörande normbrott bland barn från kommunstyrelsen till 
arbetsmarknads- och socialnämnden från och med januari 2025. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att omfördelning om 5,8 miljoner kronor från 
kommunstyrelsens ram till arbetsmarknads- och socialnämnden inarbetas i 
budget 2025. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från 
kulturnämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025. 
  

4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från 
förskolenämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025. 
  

5. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från 
grundskolenämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025. 
  

6. Kommunfullmäktige beslutar att kommunbidragsväxling om 780 000 kronor från 
arbetsmarknads- och socialnämnden till fritidsnämnden inarbetas i budget 2025. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Janne Grönholm (MP) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Helena Nanne (M), Anfal Mahdi (V), 
Showan Shattak (V) och Farishta Suleiman (M). 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) inkommit med 
ett gemensamt särskilt yttrande som samtliga ledamöter i Moderaterna och Centerpartiet 
ställer sig bakom. Det särskilda yttrandet intas som bilaga 10 till kommunfullmäktiges 
protokoll. 
 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd, enheten ekonomi och styrning 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 § 235 med särskilt yttrande (M+C) och (SD) 

Verksamhetsförändring inom Communities That Care 
• Förslag till beslut KSAU 240909 §415 Verksamhetsförändring inom Communities 

That Care (CTC) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Verksamhetsförändring inom Communities That 

Care (CTC) 
• Rapport Public Partner - Genomlysning av arbetet med Community that Cares 

(CTC) 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut Arbetsmarknads- och socialnämnden 

beslut 240530 § 173 Reservation (M) Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240424 § 48 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Förskolenämnden beslut 240424 § 91 Särskilt yttrande (MP+S+L) och (M) 
• Remissvar förskolenämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240424 § 67 Reservation (S+L+MP) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Kulturnämnden beslut 240424 § 50 muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar kulturnämnden 
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§ 191 Fördelning av statsbidrag till pedagogisk verksamhet på grund av
inflation 

STK-2024-1095 

Sammanfattning 
Regeringen har beslutat att Skolverket ska betala ut 500 miljoner kronor till landets 
kommuner. Bidraget betalas ut till alla kommuner för att stödja olika insatser i både 
kommunala och fristående skolor. Malmö erhåller 16 493 tkr av bidraget och detta föreslås 
fördelas ut till förskolenämnden 4 280 tkr, grundskolenämnden 9 041 tkr och gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden 3 172 tkr. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fördela och överföra kommunbidrag för 2024 till
förskolenämnden 4 280 tkr, grundskolenämnden 9 041 tkr och gymnasie- och
vuxenutbildningsnämnden 3 172 tkr, med finansiering genom erhållet
statsbidrag.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), John Eklöf (M), Anton Sauer (C), Anders Skans (V), 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Sara Wettergren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

John Eklöf (M) och Anton Sauer (C) tilläggsyrkar att följande beslutspunkt ska läggas till i 
beslutet: 
"Kommunfullmäktige uppdrar åt nämnderna att använda de fördelade medlen till 
kompetenshöjande insatser avseende hedersrelaterat våld och förtryck." 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Anders Skans (V) och Sara Wettergren (L) yrkar avslag på 
John Eklöfs (M) och Anton Sauers (C) tilläggsyrkande. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden finner först att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till John Eklöfs (M) och Anton Sauers 
(C) tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå
tilläggsyrkandet.

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) inkommit med 
en gemensam skriftlig gruppreservation som samtliga ledamöter i Moderaterna och 
Centerpartiet ställer sig bakom. Reservationen intas som bilaga 11 till kommunfullmäktiges 
protokoll. 

Beslutet skickas till
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
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Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §236 med reservation (M+C) Fördelning av 

statsbidrag till pedagogisk verksamhet på grund av inflation 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §406  Fördelning av statsbidrag till pedagogisk 

verksamhet på grund av inflation 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Fördelning av statsbidrag till pedagogisk 

verksamhet på grund av inflation 
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§ 192 Avtal om upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö 
Hammaren 10 och lösen av byggnader på tomträtten 

STK-2024-968 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med förslag till avtal om upphörande av tomträtt för 
kommunfullmäktiges godkännande.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner avtal om upphörande av tomträtt avseende 
fastigheten Malmö Hammaren 10. 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C). 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) inkommit med 
ett gemensamt särskilt yttrande som samtliga ledamöter i Moderaterna och Centerpartiet 
ställer sig bakom. Det särskilda yttrandet intas som bilaga 12 till kommunfullmäktiges 
protokoll. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §230 med särskilt yttrande (M+C) Avtal om 

upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö Hammaren 10 och lösen av 
byggnader på tomträtten 

• Förslag till beslut KSAU 240812 § 379 med särskilt yttrande (M) Avtal om 
upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö Hammaren 10 och lösen av 
byggnader på tomträtten 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Avtal om upphörande av tomträtten till 
fastigheten Malmö Hammaren 10 och lösen av byggnader på tomträtten 

• Tekniska nämnden beslut 240528 § 132 Särskilt yttrande (M+C) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Upphörandeavtal Hammaren 10 
• Kv Hammaren nämndskarta 
• Bilaga 3.1 Dom mark- och miljödomstolen ang Hammaren 10 
• Bilaga 6.1 Malmö Hammaren 10 
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§ 193 Objektsgodkännande för ombyggnation Stadiongatan - 
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom 
MEX-linje 2, Storstadspaketet - tekniska nämnden 

STK-2024-1016 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för ombyggnation 
av Stadiongatan- Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-
linje 2, Storstadspaketet till en beräknad bruttoutgift om 186 mnkr. Förslaget är att 
kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande om 186 mnkr samt 
godkänner årliga driftkonsekvenser om 12,5 mnkr brutto. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för 
ombyggnation av Stadiongatan- Nydalavägen inom MEX-linje 8 och 
Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, Storstadspaketet till en beräknad 
bruttoutgift om 186 mnkr. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 12,5 mnkr brutto 
och 7,1 mkr netto, under förutsättning att de ryms inom den av 
kommunfullmäktige beslutade ramen för driftkonsekvenser gällande år för 
tekniska nämnden. 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Janne Grönholm (MP) och Gunilla Ryd (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Håkan Fäldt (M) och Anders Pripp (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunfullmäktiges beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) inkommit med en skriftlig 
gruppreservation som samtliga ledamöter i Moderaterna ställer sig bakom. Den skriftliga 
reservationen intas som bilaga 13 till kommunfullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Sverigedemokraterna ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §231 med reservation (M) och (SD) 

Objektsgodkännande ombyggnation Stadiongatan - Nydalavägen inom MEX-linje 8 
och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2 Storstadspaketet 

• Förslag till beslut KSAU 240826 §393 med reservation (M) Objektsgodkännande 
för ombyggnation Stadiongatan - Nydalavägen inom MEX-linje 8 och 
Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, Storstadspaketet 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240826 Objektsgodkännade av projekt Stadiongatan - 
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och projekt Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-
linje 2, Storstadspaketet 

• Tekniska nämnden beslut 240612 § 152 Reservation (M) och (SD) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Underlag objektsgodkännande för TN-2022-778 Projekt 8.4 (3357) Stadiongatan - 

Nydalavägen inom MEX-linje 8 och projekt 2.11 (3308) Munkhättegatan etapp 1 
inom MEX-linje 
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§ 194 Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation 
gällande Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 - 
förskolenämnden 

STK-2024-1024 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende om- och utbyggnad av förskolan Klövervallen på fastigheten Kronofogden 1 i 
Rosengård. Förskolan är beräknad till en totalutgift om 77,2 mnkr. Befintlig förskola med 
70 platser kommer att renoveras och byggas ut för att i framtiden kunna rymma 150 
platser. Förskolenämnden bedöms få tillgång till lokalen januari 2027. Lokalerna finansieras 
av förskolenämnden inom tilldelat kommunbidrag. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende ut- och ombyggnation 
av förskola inom fastigheten Kronofogden 1, till en beräknad totalutgift om 77,2 
mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Mohammed Yassin (MP) och Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Anders Skans (V), Anton Sauer (C) 
och Linda Obiedzinski (M). 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt 
yttrande som samtliga ledamöter i Centerpartiet ställer sig bakom. Det särskilda yttrandet 
intas som bilaga 14 till  kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Förskolenämnden 
Stadskontoret handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §229 med särskilt yttrande (V) och (C) 

Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 

• Förslag till beslut KSAU 240902 §402 Lokalanskaffning genom investering av till- 
och ombyggnation gällande Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 
1 - förskolenämnden 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Lokalanskaffning genom om- och tillbyggnad av 
Klövervallens förskolainom fastigheten Kronofogden 1 
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• Beslut om lokalanskaffning genom investering ny- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 

• Barnkonsekvensanalys Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Bilder tillbyggnad Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Fasad Hus A, D Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Förskolenämnden beslut 240612 §119 Särskilt yttrande (V) 
• Karta och lokalisering Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Livkostnadsanalys och hyresberäkning Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Markplaneringsplan Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Planritning med areasammanställning Klövervallens förskola Kronofogden 1 
• Översiktsritning plan 1-3 Klövervallens förskola Kronofogden 1 
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§ 195 Reviderad taxa för upplåtelse på offentlig plats 

STK-2023-1257 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden (reservation M och C) har inkommit med förslag till reviderad taxa för 
upplåtelser på offentlig plats då behov därav finns.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige antar i ärendet redovisad reviderad taxa för upplåtelser på 
offentlig plats och därtill hörande områdeskartor (”A”, ”AB”, ”ABC” och ”D ” 
samt karta över Möllevångstorget, bilaga 2) att gälla från den 1 januari 2025. 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönstrom (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) ändringsyrkar att texten i avsnitt 2.3.7 i förslaget till 
taxa om att inte tillåta marknadsföring av alkoholprodukter ska strykas. 
 
Andréas Schönström (S) yrkar avslag på Håkan Fäldts (M) och Anton Sauers (C) 
ändringsyrkande. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Showan Shattak (V). 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall till Håkan Fäldts (M) och Anton Sauers 
(C) ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunfullmäktiges beslutat att avslå 
ändringsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill 
bifalla Håkan Fäldts (M) och Anton Sauers (C) ändringsyrkande röstar nej, de som vill avslå 
ändringsyrkande röstar ja. Omröstningen genomförs med omröstningsapparat och utfaller 
med 46 ja-röster mot 15 nej-röster. Kommunfullmäktige har således avslagit 
ändringsyrkandet. Voteringslista 1, bilaga 15. 
 
Ordföranden konstaterar därefter att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Moderaterna ställer sig bakom. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anton Sauer (C)  gruppreservation som samtliga 
ledamöter i Centerpartiet ställer sig bakom. 

30



 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §238 med reservation (M+C) Reviderad taxa för 

upplåtelse på offentlig plats 
• Förslag till beslut KSAU 240819 § 385 med reservation (M) Reviderad taxa för 

upplåtelse på offentlig plats 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240819 Reviderad taxa för upplåtelse på offentlig plats 
• Tekniska nämnden beslut 240528 § 125 Reservation (M+C) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Gällande taxa för upplåtelser på offentlig plats 
• Förslag taxa för upplåtelser på offentlig plats 
• Bilaga 1 - Lägesindelning, A, B, C och D 
• Bilaga 2 - Lägesindelning Möllevångstorget 
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§ 196 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 

STK-2024-1171 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med en hemställan om ändringar i den lokala 
ordningsstadgan med anledning av bruket av lustgas i berusningssyfte. Det föreslås bland 
annat ett förbud inom ett avgränsat område. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att 3 § i lokala ordningsstadgan skall lyda enligt 
följande: 
 

Vid tillämpningen av 3 kap. ordningslagen (1993:1617) och dessa föreskrifter ska, 
med stöd av 1 kap. 2 § andra stycket ordningslagen (1993:1617), följande 
områden jämställas med offentlig plats: Ribersborgsstranden, Limhamnsfältet, 
Sibbarps badpark inklusive Hammars park, Klagshamns badplats, 
kulturreservatet kring Malmöhus och vad avser 13 a § Folkets park.” 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att lokala ordningsstadgan införa en ny § 13 a med 
följande lydelse:  
 

”Det är förbjudet att på offentlig plats inom nedan angivet område använda 
lustgas i berusningssyfte.  
 
Med offentlig plats likställs i denna paragraf begravningsplats eller skolgård som 
är tillgänglig för allmänheten. 
 
Det område som avses med bestämmelsen innefattar Malmö stad, begränsat av 
Malmös Yttre Ringväg, samt även stadsdelar och tätorter områden utanför denna 
väg: Bunkeflostrand – innefattande Strandhem, Klagshamn, Käglinge, Kölnans 
Fritidsby, Oxie – innefattande Toarp och Tygelsjö, till den del dessa är innanför 
kommungräns.  
 
Områdets utbredning framgår av karta (se bilaga — Förtäring av lustgas).” 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Sedat Arif (S) och Håkan Ask (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att ändringen ska vara tillfällig till och med den 31 december 2025 
och att en utvärdering därefter ska göras. 
 
Sedat Arif (S) yrkar avslag på Anton Sauers (C) ändringsyrkande. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall till Anton Sauers (C) ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunfullmäktiges beslutat att avslå Anton Sauers (C) ändringsyrkande. 
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Ordföranden konstaterar därefter att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Anton Sauer (C) inkommit med en skriftlig 
gruppreservation som samtliga ledamöter i Centerpartiet ställer sig bakom. Den skriftliga 
reservationen intas som bilaga 16 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §243 med reservation (C) och särskilt yttrande (SD) 

Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 
• Förslag till beslut KSAU 240909 §420 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 176 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Kartbilaga - Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas 
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§ 197 Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att 
tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 

STK-2024-396 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige i Malmö stad beslutade 2014 om Policy avseende Malmö stads arbete 
med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter. Syftet med policyn är att 
säkerställa att Malmö stad arbetar aktivt med att tillgodose de nationella minoriteternas 
rättigheter utifrån rådande lagstiftning. Policyn ska ses över i slutet av varje mandatperiod 
för att se om det finns behov att revidera policyn. Översyn samt eventuell revidering ska 
göras i samråd med de nationella minoriteterna och i dialog med kulturnämnden. Detta 
ärende beskriver översynen samt förslag på ändringar i policyn.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige antar förslag till reviderad Policy avseende Malmö stads 
arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter att gälla från 
och med 1 november 2024. 

   

Beslutsgång 
Amani Loubani (S), Helena Nanne (M), Jacqueline Maly (SD) och Surra Al Sakban (MP) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Anton Sauer (C). 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

 
Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt 
yttrande som samtliga ledamöter i Centerpartiet ställer sig bakom. Det särskilda yttrandet 
intas som bilaga 17 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
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Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, intern ledning och stöd, kanslienheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §237 med särskilt yttrande (M+C) och (SD) 

Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de nationella 
minoriteternas rättigheter 

• Förslag till beslut KSAU 240909 §416 Revidering av Policy avseende Malmö stads 
arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240909 Revidering av Policy avseende Malmö stads 
arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 

• Förslag till reviderad Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de 
nationella minoriteternas rättigheter 

• Nu gällande Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de nationella 
minoriteternas rättigheter 

• Ärendet utgår KSAU 240603 §294  Revidering av Policy avseende Malmö stads 
arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter 
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§ 198 Hemställan om godkännande av Svedala kommuns inträde som ny 
medlem i kommunalförbundet VA SYD 

STK-2024-929 
 
Sammanfattning 
Svedala kommun har ansökt om inträde i VA SYD vars förbundsfullmäktige beslutade, 
2024-06-18, att godkänna Svedala kommuns ansökan om medlemskap från och med den 1 
januari 2025. Beslutet villkoras med att medlemskommunernas kommunfullmäktige fattar 
motsvarande beslut.  
 
Beslutet om Svedala kommuns inträde i VA SYD förutsätter också att 
medlemskommunerna godkänner föreslagna ändringar i förbundsordningen och 
tillhörande reglementen samt föreslaget samverkansavtal och nytt reglemente för Svedala 
kommuns ägarnämnd.  
 
De föreslagna ändringarna i förbundsordningen innebär bland annat utökandet av antalet 
ledamöter och ersättare i förbundsfullmäktige, förbundsstyrelsen och en tillkommande 
revisor i revisionen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Svedala kommuns inträde i kommunalförbundet 
VA SYD från och med den 1 januari 2025. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner föreslagna ändringar i förbundsordningen, 
reglemente för förbundsstyrelsen, reglementen för ägarnämnderna och 
reglemente för revisorerna. 
  

3. Kommunfullmäktige godkänner föreslaget reglemente för ägarnämnd Svedala. 
  

4. Kommunfullmäktige godkänner föreslaget samverkansavtal för Svedala. 
  

5. Kommunfullmäktige villkorar besluten med att Lunds kommun, Burlövs 
kommun, Eslövs kommun och Lomma kommun fattar motsvarande beslut 
  

6. Kommunfullmäktige anmodar VA SYD att snarast möjligt göra en översyn av 
förbundsordningen för att säkerställa tillämpningen av principen om 
kommunproportionalitet i förbundsfullmäktige. 
  

7. Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) och Håkan Ask (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 
Protokollet för ärendet läses upp och förklaras omedelbart justerat. 
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Beslutet skickas till  
VA SYD 
Svedala kommun 
Burlövs kommun 
Eslövs kommun 
Lomma kommun 
Lunds kommun 
Stadskontoret, avdelningen för bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §233  Hemställan om godkännande av Svedala 

kommuns inträde som ny medlem i kommunalförbundet VA SYD 
• Förslag till beslut KSAU 240902 §401 Hemställan om godkännande av Svedala 

kommuns inträde som ny medlem i kommunalförbundet VA SYD 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Inträde av Svedala kommun som ny medlem i 

VA SYD 
• Förbundsfullmäktige  VA SYD 240618 § 11 
• Tjänsteskrivelse VA SYD 
• Hemställan om godkännande av Svedala kommuns inträde som medlemskommun i 

VA SYD 
• VA SYDs Förbundsordning 
• Reglemente förbundsstyrelse 
• Reglemente revisorer 
• Reglemente Ägarnämnd Malmö 
• Reglemente Ägarnämnd Lund 
• Reglemente Ägarnämnd Burlöv 
• Reglemente Ägarnämnd Eslöv 
• Reglemente Ägarnämnd Lomma 
• Reglemente Ägarnämnd Svedala 
• Samverkansavtal med anledning av Svedala kommuns inträde 
• Besiktningsrapport Inventering av Svedalas VA-verksamhet 
• Statusbedömning Svedala Avloppsreningsverk 
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§ 199 Motion Josefin Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning 
vid förvärvad hjärnskada 

STK-2023-1785 
 
Sammanfattning 
Josefin Anselmsson (M) föreslår i en motion för kommunfullmäktige att 
funktionsstödsnämnden ska ges i uppdrag att erbjuda en daglig verksamhet med 
rehabiliterande profil och legitimerad personal inriktad mot personkrets 2. Det gäller 
personer med betydande och bestående begåvningsmässigt funktionshinder efter 
hjärnskada i vuxen ålder föranlett av yttre våld eller kroppslig sjukdom. Motionären 
hänvisar till organisatoriska förändringar inom funktionsstödsförvaltningen. 
 
I ärendet har funktionsstödsnämnden lämnat yttrande. Nämnden beskriver den 
organisationsförändring som genomfördes i förvaltningen under 2023. Förändringen 
innebar att anställda fysioterapeuter i daglig verksamhet organisatoriskt övergick till 
förvaltningens hälso- och sjukvårdsenhet. Förvaltningen har, enligt delegation från 
nämnden, ansvar för att organisera arbetet på ett sätt som gynnar både brukare och 
personal. Nämnden bedömer att förändringen lett till ökad tydlighet kring de 
rehabiliterande åtgärderna. Nämnden rapporterar vidare att de förändringar som 
förvaltningen genomfört inte förändrar stödet till de enskilda brukarna utan handlar om att 
insatsen ska organiseras och utföras på bästa sätt. Nämnden menar vidare att 
organisationsförändringarna inte heller påverkar principiella nämndbeslut gällande 
rehabilitering till personer inom LSS, personkrets 2. Nämnden föreslår att 
kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Josefin Anselmsson (M) om en 
meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada. 

   

Beslutsgång 
Roko Kursar (L) och Susanne Jönsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut om att avslå motionen. 
 
Josefin Anselmsson (M) och Kay Wictorin (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
avslå motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktiges beslutat att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Moderaterna ställer sig bakom. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Centerpartiet ställer sig bakom. 
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Beslutet skickas till  
Josefin Anselmsson (M) 
Funktionsstödsnämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §239 med muntlig reservation (M) och (C) Motion 

Josefin Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada 
• Förslag till beslut KSAU 240826 §395 med muntlig reservation (M)  Motion Josefin 

Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Motion av Josefin Anselmsson (M) om 

meningsfull sysselsättning vid förvärvad hjärnskada 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240527 § 54 Reservation (M) 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Motion av Josefin Anselmsson (M) om en meningsfull sysselsättning vid förvärvad 

hjärnskada (tillgänglighetsanpassad version) 
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§ 200 Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och Emma-Lina 
Johansson (V) om screening under arbetstid 

STK-2024-539 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att yttra sig över motion av Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) 
och Emma-Lina Johansson (V) med yrkande om att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
tillsammans med de fackliga organisationerna hitta en modell för anställdas deltagande i 
screeningundersökningar, för att undersöka och upptäcka cancer, på betald arbetstid. 
 
Stadskontoret menar att det finns åtgärder som Malmö stad som arbetsgivare kan göra för 
att bidra i arbetet men eftersom besök inom sjukvård på arbetstid är reglerat i centrala 
kollektivavtal och frågan om screening för cancer var ett yrkande i senaste avtalsrörelsen 
gör stadskontoret bedömningen att frågan även fortsättningsvis bör hanteras av Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) och de centrala fackliga organisationerna. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och 
Emma-Lina Johansson (V) om screening under arbetstid besvarad med 
hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Anders Rubin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att anse motionen 
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
 
Anfal Mahdi (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
anse motionen besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet mot bifall till 
motionen och finner att kommunfullmäktiges beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation som 
samtliga ledamöter i Vänsterpartiet ställer sig bakom. 

Beslutet skickas till  
Anfal Mahdi (V) 
Carin Gustafsson (V) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240911 §240 med muntlig reservation (V) Motion Anfal 

Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och Emma-Lina Johansson (V) om screening 
under arbetstid 

• Förslag till beslut KSAU 240902 §403  Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson 
(V) och Emma-Lina Johansson (V) om screening under arbetstid 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240902 Motion om screening under arbetstid 
• Motion Anfal Mahdi (V), Carin Gustafsson (V) och Emma-Lina Johansson (V) om 

screening under arbetstid 
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§ 201 Valförslag och avsägelser 

STK-2024-1250 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 29 augusti 2024 har följande avsägelser 
kommit in: 

För politiska uppdrag 

• Isabel Enström (MP), ersättare i kommunfullmäktige 
• Lotta Björk (S), suppleant i Boplats Syd AB 
• Alex Djordjevic (S), ledamot i Parkeringsövervakning i Malmö AB 
• David Blomgren (L), ersättare i hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
• Orwa Kadoura (V), ledamot i hälsa-, vård och omsorgsnämnden 

För nämndemannauppdrag 

• Helene Granvik (nominerad av (S)), nämndeman i Malmö tingsrätt 
 
 
Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 24 september 2024 att 
kommunfullmäktige väljer respektive nominerar: 

• Amanda Traneborn (M) till ersättare i kulturnämnden till och med den 31 
december 2024, efter Harun Resulovic (M) som har avsagt sig uppdraget. 
  

• Luigi Semerda Rodriguez (S) till ledamot i Parkeringsövervakning i Malmö AB till 
och med den 30 juni 2027, efter Alex Djordjevic (S) som har avsagt sig 
uppdraget. 
  

• David Blomgren (L) till ledamot i servicenämnden till och med den 31 december 
2026, efter Natasa Radojkovic (L) som har avsagt sig uppdraget. 
  

• Ola Jönsson (SD) till siste ersättare i grundskolenämnden till och med den 31 
december 2026, efter Angela Kingberg (SD) som har avsagt sig uppdraget. 
  

• Amanda Valenzuela Diaz (nominerad av (V)) till nämndeman i Malmö tingsrätt 
till och med den 31 december 2027, efter Sergio Scro (nominerad av (V)) som 
entledigades från uppdraget av Malmö tingsrätt den 28 juni 2024. 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna för politiska uppdrag i enlighet med 
vad som redovisats i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i 
enlighet med vad som redovisats i ärendet. 
  

3. Kommunfullmäktige godkänner nomineringar till nämndemannauppdrag i 
enlighet med vad som redovisats i ärendet. 
  

4. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart.  
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Beslutsgång 
Håkan Fäldt (M) yrkar bifall till valberedningens förslag. 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla valberedningens 
förslag. 
 
Protokollet för ärendet läses upp och paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Beslutet skickas till  
Grundskolenämnden 
Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Servicenämnden 
Boplats Syd AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
Länsstyrelsen Skåne 
Malmö tingsrätt 
Serviceförvaltningen, HR-service 
Förtroendemannaregistret 

Beslutsunderlag 
• Valberedningens förslag till beslut 240924 Valförslag och avsägelser 
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§ 202 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 26 september 
2024. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att inga skrivelser har inkommit till dagens 
sammanträde. 
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§ 203 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2024-21 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 29 augusti 2024 har det till 
kommunfullmäktige inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges 
prövning. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 
underställts kommunfullmäktiges prövning till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 240926 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 

underställts kommunfullmäktiges prövning 
• Rapport över inkomna ärenden KF 240926 
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§ 204 Inkomna interpellationer 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med en interpellation till valnämndens ordförande Amani 
Loubani (S) om romska rådet. 
 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid dagens sammanträde. 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Helena Nanne (M) till Amani Loubani (S) om romska rådet 

(uppdaterad) 
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§ 205 Interpellation från Helena Nanne (M) till Amani Loubani (S) om 
romska rådet 

STK-2024-1307 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 204 medge Helena Nanne (M) att till valnämndens 
ordförande Amani Loubani (S) få framställa en interpellation om romska rådet. 
 
Amani Loubani (S) besvarar interpellationen. Under interpellationsdebatten yttrar sig även 
Helena Nanne (M), Anton Sauer (C), Sofia Hedén (S), Emma-Lina Johansson (V) och 
Magnus Olsson (SD). 
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Bilaga 1         
          
   
 

Fråga angående Socialdemokraternas lotterier 
Flera medier har avslöjat hur Socialdemokraternas lotteriverksamhet, Kombispel, medvetet lurat 
förvirrade äldre att prenumerera på lotter. Det har bland annat avslöjats att säljarna fått särskilda 
direktiv för att övertyga äldre med dålig ekonomi att betala för lotter. En av cheferna som har lett 
försäljningen av Socialdemokraternas lotter, med koppling till Malmös gängmiljö, har samtidigt 
varit efterlyst för att avtjäna ett fängelsestraff i Sverige.  

Socialdemokraterna har känt till att lotterna säljs med “ohållbara” metoder utan att agera och 
fortsätter i samma riktning. Hanteringen från partiet har präglats av lögner, bortförklaringar och 
ansvaret skjuts så långt bort man bara kan, trots att personer på hög nivå i partiet har ansvarat för 
lotteriverksamheten. Många människor, sannolikt även Malmöbor, har blivit vilseledda eller 
lurade in i köp de inte avsett att göra.  

Finansieras man av bedrägerier förlorar man rätten att finansieras av skattepengar. Det borde inte 
vara svårare än så. 

 

Med anledning av ovan vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S): 
 

– Är du beredd att ställa dig bakom Moderaternas förslag om att frysa Socialdemokraternas 
partistöd och SSU:s föreningsstöd i Malmö? 

 

Malmö 2024-09-24 

Helena Nanne (M) 

 

  



Bilaga 2 

 

Fråga till Amani Loubani (S) om romska rådet 
 
Under den senaste tiden har få kunnat undgå Expressens granskning av Malmö stads råd för den 
nationella minoriteten romer. Även den kommunala verksamheten RIKC (Romskt informations- 
och kunskapscenter) berörs i allra högsta grad i avslöjandena. Expressen gjorde även en 
granskning 2021 som avslöjande parallella domstolar som behandlar brottslighet och konflikter 
mellan romer. Det är ett system som inte hör hemma i Sverige, där vi har ett rättssystem som 
gäller för alla. Som en följd av avslöjandet valde Sverigedemokraternas företrädare att lämna 
rådet. Förtroendet var, redan då, skadat och har inte återupprättats, åtminstone inte för oss 
Sverigedemokrater.  
 
I den senaste granskningen framkommer det flertalet faktum som är mycket besvärande för 
kommunalrådet med ansvar för demokrati och mänskliga rättigheter tillika ordförande i Malmö 
stads råd för den nationella minoriteten romer, Amani Loubani. Det handlar dels om 
kännedomen om föreningarna som de romska ledamöterna och ersättarna representerar, dels 
mysteriet kring hur de romska ledamöterna och ersättarna väljs – och på vilka grunder. Utöver 
detta är problematiken omfattande. 
 
Sverigedemokraterna har länge velat lägga ned både romska rådet och RIKC och oavsett vad 
styret med ansvarigt kommunalråd i spetsen vill göra så krävs det erforderliga förändringar för att 
styra upp både råd och RIKC – om de nu inte vill lägga ner verksamheterna. Svaret på frågan 
från kommunalrådet Loubani förväntas av oss vara rakt, tydligt och inte minst handlingskraftigt. 
Väljer Loubani att agera genom att lägga ner verksamheterna är vi det första partiet som 
välkomnar detta. Väljer kommunalrådet däremot andra tillvägagångssätt förväntar vi 
Sverigedemokrater faktiska resultat av åtgärderna. Åtgärderna kommer att behöva vara drastiska 
och tuffa, men framför allt nödvändiga. 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

- Vad avser kommunalrådet Loubani (S) göra för att komma till bukt med de omfattande 
problemen med Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer och RIKC? 

 

 

Malmö 2024-09-20 

Magnus Olsson (SD) 

 



   

Bilaga 3 

 

Fråga till Amani Loubani (S) om Centerpartiets uteslutning från 
insyn i Tekniska nämnden 
 

Centerpartiet har blivit uppmärksamma på att Vänsterpartiet och Sverigedemokraterna tillfälligt 
blivit inbjudna att delta i Tekniska nämnden, medan Centerpartiet har uteslutits. Motiveringen till 
beslutet är att Moderaterna förväntas upplåta sina platser till oss, på grund av vårt valtekniska 
samarbete. Detta framstår som problematiskt, där partier i Malmö nu behandlas olika beroende 
på deras storlek och vilka samarbeten de väljer att ingå i. 

Tekniska nämndens arbete är avgörande för stadens utveckling, och samtliga partier i 
kommunfullmäktige bör ha en insyn och möjlighet att följa arbetet. Centerpartiet undrar varför 
en liknande plats som erbjudits till andra oppositionspartier inte har erbjudits till oss. 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 
Hur ser kommunalrådet på situationen att Centerpartiet som enda fullmäktigeparti utesluts från 
insynsposter i Tekniska nämnden, och vad avser kommunalrådet göra för att säkerställa att alla 
fullmäktigepartier får rättvis insyn i alla nämnders arbete? 

Malmö 2024-09-24 

Anton Sauer (C) 

 



   

Bilaga 4 

 

Fråga till Stefana Hoti (MP) om förändring på Bergsgatan 
 

Bergsgatan är en av Malmös mest fascinerande, men också en av de mest trafikerade och utsatta 
för de vansinneskörningar som uppmärksammats den senaste tiden. Centerpartiet har nu 
föreslagit att minska biltrafiken på Bergsgatan från fyra filer till två, för att skapa utrymme för fler 
träd, säkrare cykelbanor, fler uteserveringar och möjligheter för lokala butiker att etablera sig. 
Detta förslag skulle bidra till ett friare, grönare och en mer levande gata inne i centrala Malmö. 

Med tanke på de stora möjligheterna att utveckla Bergsgatan till en mer trivsam och inbjudande 
stadsgata, och det återkommande hyllandet av Malmöstyrets arbete för hållbar stadsutveckling 
och miljöförbättringar, borde denna förändring vara självklar. Den skulle skapa en mer 
kontinental känsla längst med gatan med mer liv och mindre trafikbuller, till förmån för både 
besökare och boende i området. 
 

Jag ställer därför följande fråga: 
Vilka konkreta åtgärder avser kommunalrådet att vidta för att minska biltrafiken på Bergsgatan 
och främja en mer levande, grön och trivsam miljö för boende, kulturaktörer och företagare? 

Malmö 2024-09-24 

Anton Sauer (C) 

 



   

Bilaga 5 

 

Fråga till Janne Grönholm (MP) om att erbjuda malmöbor 
möjligheten att besöka gamla Malmö Stadion innan rivning börjar 
 
I samband med rivningen av gamla Malmö Stadion öppnas en möjlighet att bevara delar av dess 
historia i malmöbornas hem. Stadion har genom åren varit en central plats för både fotboll och 
kultur i Malmö, där tusentals supportrar har vallfärdat för att stötta Malmö FF, sjungit med på 
konserter med Elton John, och långt tillbaka hejat fram Ove Fundin till VM-guld i speedway 
1961. Från Malmö FF:s första SM-guld på stadion 1965, genom otaliga historiska matcher, till 
den avslutande matchen mot GIF Sundsvall 2008, har stadion varit skådeplats för många 
minnesvärda ögonblick. 

Det finns många anledningar att, tillsammans med malmöborna, fira dessa historiska stunder och 
låta individer själva bevara en del av stadion för att minnas denna plats, nu när området ska 
utvecklas. 

För att hedra denna historia och samtidigt lyfta Malmös rika supporterkultur skulle Malmö stad, 
genom att öppna upp stadion för allmänheten innan rivningen, ge supportrar möjlighet att hämta 
sina gamla stolar eller till och med delar av den historiska gräsmattan. Liknande initiativ har 
genomförts framgångsrikt både på AIK:s Råsunda och Hammarbys Söderstadion. 

Genom att öppna stadion några dagar innan rivningen kan supportrar hämta den stol de tidigare 
haft årskort på, en bit av gräsmattan till trädgården, eller andra minnesföremål som symboliserar 
deras starka relation till både stadion och staden. 

Att ge malmöborna möjlighet att återuppleva gamla Malmö Stadion för en sista dag, där 
legendarer som Bosse Larsson och Krister Kristensson spelat, skulle skapa en meningsfull och 
känslosam upplevelse för många. Samtidigt skulle kommunen och byggbolaget spara tid och 
resurser, då material hämtas innan rivningen påbörjas. 

Jag ställer därför följande fråga: 
 
Har kommunalrådet för avsikt att erbjuda malmöborna möjligheten att besöka gamla Malmö 
Stadion innan rivningen påbörjas, för ett sista känslomässigt avsked och för att hämta stolar och 
andra minnesföremål? 

Malmö 2024-09-24 

Anton Sauer (C) 

 



 
Bilaga 6 

Fråga 
 
Angående Malmö stads återbetalningskrav avseende läromedel 

 
Under de senaste åren har den styrande minoriteten bestående av Liberalerna, 
Socialdemokraterna och Miljöpartiet genomfört omfattande nedskärningar inom skolan, vilket 
har fått betydande negativa konsekvenser för både elever och personal. Samtidigt visar en 
granskning från Skolverket att Malmö kommun tvingas återbetala nästan hälften av det 
statsbidrag som var avsett för inköp av skolböcker. Av de 18,8 miljoner kronor som beviljades 
har drygt 9 miljoner kronor inte använts och måste återbetalas. Detta är särskilt anmärkningsvärt 
med tanke på den skolslakt som genomförts inom skolan de senaste åren och de behov som 
skolorna i Malmö står inför. 

I en jämförelse med andra kommuner som också har beviljats statsbidrag för inköp av skolböcker 
står det klart att Malmö stad har hanterat dessa medel på ett mycket ineffektivt sätt. Medan 
Göteborgs kommun, som också beviljades ett stort bidrag, återbetalar ungefär 28 procent av sina 
medel, måste Malmö återbetala närmare 48 procent. Även andra större fristående skolhuvudmän, 
som Internationella Engelska Skolan och Pysslingen, lyckades använda en större andel av sina 
beviljade statsbidrag än vad Malmö stad gjorde. Det är särskilt bekymmersamt att Malmö, som 
redan står inför betydande ekonomiska utmaningar inom skolan, inte förmådde använda hela det 
statliga stöd som var avsett att förbättra det allra mest grundläggande förutsättningarna för 
eleverna. 

Utöver detta finns även andra aktörer som fått återkrav, men de står i en helt annan skala jämfört 
med Malmö. Exempelvis har mindre kommuner som Skövde och Gällivare också återbetalat 
delar av sina bidrag, men de har ändå lyckats använda större delar av det stöd som varit avsett för 
deras skolor. Malmö, som är en av Sveriges största kommuner med en av landets största 
grundskoleförvaltningar, ett stort elevunderlag och ökade behov inom utbildning, borde rimligen 
ha bättre förutsättningar att fullt ut utnyttja det statsbidraget som ges för att stärka utbildningen 
jämfört med övriga kommuner i granskningen. 

Mot bakgrund av detta uppstår frågan om hur Malmö stad prioriterar när det gäller användningen 
av statliga bidrag som är avsedda att förbättra skolverksamheten. Detta särskilt med tanke på de 
enorma nedskärningar som har genomförts under de senaste åren, samt att dessa medel är 
utformade för att skapa bättre förutsättningar för elever att klara sin skolgång, en aspekt som är 
avgörande för att hantera de utmaningar som skolan i Malmö står inför. 



Med anledning av ovanstående så vill jag fråga skolkommunalrådet Sara 
Wettergren (L): 

 
- Hur kommer du som ansvarigt skolkommunalråd säkerställa att statsbidrag framöver 

används fullt ut och undvika situationer där betydande belopp måste återbetalas? 
 
 
Malmö 2024-09-23 

John Eklöf (M) 



Bilaga 7 

 

Fråga till Anders Rubin (S) om lägre priser på dagens lunch 
 

Sydsvenskan gjorde en övergripande granskning av seniorluncherna som visade på att kostnaden 
för en seniorlunch är högst i landet. Dagens lunch kostar 110 kronor alla dagar i veckan. Seniorer 
har möjlighet att använda sig av ett rabattkort som de laddar med kontanter som då får 7,7% rabatt 
på varje måltid. Trots en rabatterad lunch blir summan ändå i överkant och högst i landet. 
 
Lunchpriset gäller på samtliga seniorrestauranger, mötesplatser och beställningar genom 
hemtjänsten. Prishöjningen baseras på KPI (konsumentprisindex) vilket innebär att den följer den 
allmänna prisutvecklingen i samhället. Skälet för höjningen motiveras med att priset ska spegla den 
faktiska kostnaden för portionen, samtidigt som livsmedelspriserna har ökat. 
 
Sverigedemokraterna är medvetna om merkostnaden och förstår grundtanken. Vi är dock 
bekymrade över att Sveriges tredje största stad far med de högsta priserna i landet. Våra äldre som 
är i behov av luncher till rimliga priser bör också få just detta. Målsättningen vid prissättningen bör 
ändå vara att ligga i nivå med jämförbara storstadskommuners priser.  

 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Avser kommunalrådet Rubin verka för lägre pris för dagens lunch? 

 

 

Malmö 2024-09-20 

Lisbeth Persson Ekström (SD) 

 



Bilaga 8 
 

 

Reservation 
 

STK-2023-137 Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och 
strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt 
fokus på barn och ungas uppväxtvillkor  
 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, definiera 
och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft, här kallat kraftsamlande insatser. Det 
stadsövergripande arbetet med lokal utveckling är en grund för de kraftsamlande insatserna som 
ska ske i några få av stadens geografiska områden.  
 
Kraftsamlande insatser föreslås ske i några få geografiska områden med barn och unga i fokus. 
Förslaget är att fritidsnämnden får den samordnande funktionen för lokal utveckling. Förslaget är 
också att staden, parallellt med arbetet med lokal utveckling, ska påbörja ett arbete med 
kraftsamlande insatser.  
 
Sverigedemokraterna har inget att erinra mot flertalet av de förslagen, däremot ser vi det som 
problematiskt att med den fjärde att-satsen; Kommunfullmäktige beslutar att medel för 
kraftsamlande insatser ska beaktas i kommande budgetar.  
 
Sverigedemokraterna ser ingen anledning för fullmäktiga att besluta att framtida kommande 
budgetar ska innehålla medel för ”kraftsamlande insatser”. Det är ett brett, men tvingande, förslag 
som är i princip helt innehållslöst. CTC (Communities That Care) är ett exempel på verksamhet 
med goda intentioner precis som ”kraftsamlande insatser” – men som fick läggas ner. Vi 
Sverigedemokrater menar att år för år måste bedömas, samt att det måste ses i ljuset av fall till fall. 
Därmed är det inte oproblematiskt att besluta att samtliga kommande budgetar framöver ska beakta 
medel för kraftsamlande insatser. 
 
Sverigedemokraterna yrkade därav under sammanträdet avslag på kommunstyrelsens fjärde 
beslutsförslag. 
 
Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Magnus Olsson  

 



Bilaga 9       
        
        
      

Särskilt yttrande 
 

Ärende 4. Uppdrag budget 2023 - Definiera och starta ett långsiktigt och 
strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt 
fokus på barn och ungas uppväxtvillkor  
 

Moderaterna och Centerpartiet delar uppfattningen att Malmö har flera socioekonomiskt svaga 
områden som behöver långsiktiga och strategiska insatser för att förbättra förutsättningarna för 
barn och unga. Men vi ser flera brister i det nuvarande förslaget. För det första anser vi att 
insatser för att lyfta utsatta områden måste fokusera på jobb, utbildning och ett livskraftigt 
näringsliv.  

Det som saknas i förslaget är en tydlig strategi för att skapa fler arbetstillfällen och stärka den 
lokala ekonomin. Att skapa möjligheter för företagande och att stimulera lokalt näringsliv är 
avgörande för att minska avståndet till arbetsmarknaden och göra stadsdelarna mer attraktiva. 
Detta är inte bara en fråga om att förbättra tryggheten, utan om att bygga stadsdelar där 
människor vill bo och verka. Moderaterna och Centerpartiet är fortsatt skeptiska till att återigen 
införa kortsiktiga projekttänk utan att adressera de grundläggande problemen i dessa områden. 
Ett tydligare fokus på strukturella reformer som arbetslinjen och utbildningssatsningar är 
nödvändigt.  

Under tre decennier har Malmös socialdemokratiska styre inte lyckats bryta utanförskapet, och vi 
befarar att utan en förändrad strategi kommer dessa nya insatser att misslyckas med att skapa 
varaktig förändring i fortsatta projekttitlar utan konkret innehåll. Dessutom är det avgörande att 
det lokala näringslivet inkluderas i strategin för områdeslyft. De flesta av Malmös utsatta områden 
är monofunktionella bostadsområden utan en levande företagskultur. Ett långsiktigt områdeslyft 
bör också omfatta åtgärder för att förbättra villkoren för de företagare som redan verkar i dessa 
områden, samt skapa incitament för nya företag att etablera sig där. Vi ser positivt på att arbetet 
med kraftsamlande insatser föreslås få en övergripande styrning, men vi vill betona att den 
kommungemensamma styrningen måste vara tydlig och fokusera på konkreta och mätbara 
resultat. 

 Insatserna måste vara direkt kopplade till de verkliga behoven i de utvalda områdena och de 
utmaningar som Malmös barn och unga möter där. Moderaterna och Centerpartiet ser också 
vikten av att kommunen tar ansvar för en samordning av insatserna, men vi vill betona att 
samordningen måste inkludera både näringsliv, utbildningsinsatser och trygghetsskapande 
åtgärder. Det är inte tillräckligt att endast fokusera på social hållbarhet; ekonomisk och 
miljömässig hållbarhet är lika viktiga komponenter för att skapa verklig förändring i dessa 
områden. 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C)  



Bilaga 10      
       
       
   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 5. Verksamhetsförändring inom Communities That Care (CTC) 
 

Moderaterna och Centerpartiet vill framhålla behovet av en återrapportering till 
arbetsmarknadsoch socialnämnden (ASN) för en genomlysning av arbetet med Communities 
That Care (CTC). Det faktum att CTC-arbetet inte har implementerats som styret har planerat 
och har lett till svårigheter inom organisationen, visar att metoden kanske inte har varit så 
framgångsrik som förväntat. 

Vi ser det som avgörande att en noggrann utvärdering av de genomförda insatserna presenteras 
för kommunfullmäktige. En sådan återrapportering behövs för att ge en transparent bild av vad 
som har fungerat bra och inte, men även och vilka resultat som har uppnåtts innan ytterligare 
verksamhetsförändringar genomförs. 

Att föreslå förändringar utan en tydlig analys av tidigare effekter riskerar att slösa både resurser 
och tid. Därför är det viktigt att detta arbete utvärderas grundligt och presenteras i detalj. 

 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C)  



Bilaga 11       
        
    

Reservation 
 

Ärende 6. Fördelning av statsbidrag till pedagogisk verksamhet på grund av 
inflation 
 

Centerpartiet och Moderaterna la gemensamt ett tilläggsyrkande om att en del av statsbidraget 
bör användas för att höja kompetensen kring hedersförtryck i skolorna. Hedersrelaterat våld och 
förtryck är ett omfattande problem som påverkar många barn och unga i Malmö. Det är därför 
avgörande att skolorna har rätt kunskap och verktyg för att kunna identifiera och hantera dessa 
frågor på ett effektivt sätt, särskilt i Malmös som länge kantats med problem inom just 
hedersrelaterat våld. Genom att prioritera kompetenshöjande insatser inom detta område kan vi 
stärka skolmiljön och skapa tryggare förutsättningar för alla elever. 

Vi anser att detta är en viktig satsning och reserverar oss därför till förmån för vårt 
tilläggsyrkande. 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C)  

  



Bilaga 12      
       
       
   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 7. Avtal om upphörande av tomträtten till fastigheten Malmö Hammaren 
10 och lösen av byggnader på tomträtten 
 
Med detta särskilda yttrande vill Moderaterna påpeka att vi i sakfrågan, huruvida tomträtten skulle 
förlängas eller sägas upp, var tydliga med att den verksamhet som bedrivs på fastigheten i dag är 
av väsentlig betydelse vad gäller enklare arbetstillfällen för Malmöbor och borde få vara kvar. 

 Fastighetens placering invid järnvägen understryker att området passar bättre för nuvarande eller 
liknande verksamhet än för bostäder. Tyvärr valde styret att säga upp tomträttsavtalet och nu har 
domstol fastställt att Malmö stad ska ersätta tomträttshavaren med 14,2 miljoner kronor för 
byggnader som Malmö stad därefter ska lägga ytterligare skattepengar på att riva.  

Moderaterna befarar också att det kommer att tillkomma saneringskostnader innan marken kan 
bebyggas med bostäder, vilket gör det hela till en ännu sämre affär för Malmös skattebetalare.  

Moderaterna beklagar att (S), (L) och (MP) genom sitt beslut att säga upp tomträtten har försatt 
oss i denna ogynnsamma situation.  

 
 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C)  



 
   
 
Bilaga 13         
          
   

Reservation 
 
Ärende 8. Objektsgodkännande för ombyggnation Stadiongatan – 
Nydalavägen inom MEX-linje 8 och Munkhättegatan etapp 1 inom MEX-linje 2, 
Storstadspaketet – tekniska nämnden 
 

Nu vill (S), (L) och (Mp) investera ytterligare 186 mnkr på en total ombyggnad av ett antal 
gatusträckningar i Malmö, med motivering att detta skulle generera de ytterligare bostäder som är 
ett villkor för att staten ska delfinansiera ombyggnaderna.  

Vi kan konstatera att linje 8 redan trafikeras med nya MEX-bussar och om inte annat så styrker 
detta vår uppfattning att en total ombyggnad av gatorna uppenbarligen inte är nödvändig. 
Tydligen kan det i många fall räcka med mindre justeringar för att 24-meters MEX-bussar ska 
kunna trafikera gatorna.  

Förvaltningen nämnder också att VA-syd ska utföra renoveringar när gatorna ändå byggs om, 
men har trots förfrågan inte fått fram något besked om huruvida VA-syd varken har behov av 
eller resurser för att utföra dessa renoveringar under 2026 när gatuarbetena planeras utföras.  

Vi menar att det nu är hög tid att ta en paus och låta pågående ombyggnader färdigställas, 
Skånetrafiken återkomma med besked om och när de föreslagna bussarna verkligen kan levereras 
samt inte minst efterhöra och ta hänsyn till VA-syds planering för berörda gator innan beslut om 
ytterligare ombyggnationer ska tas.  

Då vi inte får gehör för vårt avslagsyrkande anför vi härmed reservation. 

 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Håkan Fäldt (M)   

  



Bilaga 14         
          
   

Särskilt yttrande 
 

9. Lokalanskaffning genom investering av till- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 - förskolenämnden  
    
Centerpartiet anser likt vid tidigare sammanträden att Malmö som stad just nu bygger flertalet 
stora förskolor. Detta under en tid när Malmös befolkningsprognos fortsatt pekar på en 
minskning av förskolebarn i staden. Under budgetberedningen höjde många politiker på 
ögonbrynen trots att detta har varit verkligheten en längre tid i staden.   

Till 2034 är det fortsatt en minskning av åldersgruppen 0–19 med –1% till 2034 jämfört med 
dagens siffror. Samtidigt, som åldersgruppen 80+ kommer att öka med 33%. Något som i nuläget 
inte har tagits höjd för.   

Centerpartiet är nöjda över att ha fått igenom många av våra förslag i hälsa, vård och 
omsorgsnämnden. Om Malmö ska vara en stad där alla ska trivas, gäller detta även den grupp 
äldre som bor i vår stad.   

I ett scenario med tomma och outnyttjade förskolor, är den obesvarade frågan om dem kan göras 
om till äldreboende eller öppna verksamheter för äldre.   

 

Kommunfullmäktige 2024-09-26 
 

Anton Sauer (C)   
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Voteringslist(or) 

Bilaga 15 KF 240926 § 195 Voteringslista 1 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja 
Farishta Sulaiman (M), Ledamot Nej 
Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja 
Emma-Lina Johansson (V), Ledamot Ja 
Andréas Schönström (S), Ledamot Ja 
John Roslund (M), Ledamot Nej 
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Ja 
Mohamed Yassin (MP), Ledamot Ja 
Anders Rubin (S), Ledamot Ja 
Roko Kursar (L), Ledamot Ja 
Josefin Anselmsson (M), Ledamot Nej 
Carina Nilsson (S), Ordförande Ja 
Sedat Arif (S), Ledamot Ja 
Showan Shattak (V), Ledamot Ja 
Sofia Hedén (S), Ledamot Ja 
Tony Rahm (M), Ledamot Nej 
Anders Pripp (SD), Ledamot Ja 
Boel Pettersson (V), Ledamot Ja 
Amani Loubani (S), Ledamot Ja 
Helena Nanne (M), Ledamot Nej 
Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot Ja 
Linda Eklund (L), Ledamot Ja 
Bengt-Göran Svensson (S), Ledamot Ja 
Sadiye Altundal (V), Ledamot Ja 
Håkan Fäldt (M), Ledamot Nej 
Olga Krivtsova (S), Ledamot Ja 
Jacqueline Maly (SD), Ledamot Ja 
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja 
John Eklöf (M), Ledamot Nej 
Anton Sauer (C), Ledamot Nej 
Anders Skans (V), Ledamot Ja 
Shler Murad Bradostin (S), Ledamot Ja 
Haqvin Svensson (M), Ledamot Nej 
Surra Al Sakban (MP), Ledamot Ja 
Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja 
Gunilla Ryd (V), Ledamot Ja 
Håkan Ask (SD), Ledamot Ja 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Ja 
Sara Wettergren (L), Ledamot Ja 



Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Voteringslista 1 

Mötesdatum 
2024-09-26 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Christina Wessling (S), Ledamot Ja 
Linda Obiedzinski (M), Ledamot Nej 
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot Ja 
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot Ja 
Jan Olsson (S), Ledamot Ja 
Helena Grahn (M), Ledamot Nej 
Susanne Jönsson (S), Ledamot Ja 
Anders Andersson (V), Ledamot Ja 
Dündar Güngör (S), Ledamot Ja 
Anders Olin (SD), Ledamot Ja 
Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja 
Albin Schyllert (M), Ledamot Nej 
Hanna Sandberg (S), Ersättare Ja 
Nadjam-Ud-Din Malik (S), Ersättare Ja 
Anders Nilsson (S), Ersättare Ja 
Ingrid Gunnarson (M), Ersättare Nej 
Darko Simic (M), Ersättare Nej 
Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD), Ersättare Ja 
Nina Jakku (V), Ersättare Ja 
Malte Tängmark Roos (MP), Ersättare Ja 
Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare Nej 
Resultat 46 15 0 
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11. Ändring av lokal ordningsstadga - lustgas  

Centerpartiet erkänner de problem som användningen av lustgas i berusningssyfte har skapat, 
både i form av hälsorisker och som ett ordningsproblem. Vi ser dock med viss skepsis på att så 
omfattande regleringar införs utan att en mer genomgående analys av effekterna genomförts. Den 
föreslagna ändringen av ordningsstadgan, som inkluderar ett förbud mot lustgas inom hela 
Malmö stads område, kan uppfattas som en överdriven inskränkning utan mått på om det är ens 
ett framgångsrikt initiativ.  

Centerpartiet ansåg att ett temporärt förbud hade varit en mer rimlig åtgärd, där vi kunnat dra 
lärdomar från våra grannländer, såsom Danmark, som nyligen infört liknande förbud fast utan att 
antalet lustgasärenden löstes upp. En temporär åtgärd hade möjliggjort en uppföljning och 
utvärdering innan vi permanentar ett omfattande förbud i Malmö.   

Centerpartiet yrkade därför att följande omskrivning skulle göras:   
  
1. Kommunfullmäktige beslutar att tillfälligt(Fram till 20251231) ändra 3 § i lokala 
ordningsstadgan vilken skall lyda enligt följande: Vid tillämpningen av 3 kap. ordningslagen 
(1993:1617) och dessa föreskrifter ska, med stöd av 1 kap. 2 § andra stycket ordningslagen 
(1993:1617), följande områden jämställas med offentlig plats: Ribersborgsstranden, 
Limhamnsfältet, Sibbarps badpark inklusive Hammars park, Klagshamns badplats, 
kulturreservatet kring Malmöhus och vad avser 13 a § Folkets park.”   

2. Kommunfullmäktige beslutar att tillfälligt(Fram till 20251231) i den lokala ordningsstadgan 
införa en ny § 13 a med följande lydelse: ”Det är förbjudet att på offentlig plats inom nedan 
angivet område använda lustgas i berusningssyfte. Med offentlig plats likställs i denna paragraf 
begravningsplats eller skolgård som är tillgänglig för allmänheten. Det område som avses med 
bestämmelsen innefattar Malmö stad, begränsat av Malmös Yttre Ringväg, samt även stadsdelar 
och tätorter områden utanför denna väg: Bunkeflostrand – innefattande Strandhem, Klagshamn, 
Käglinge, Kölnans Fritidsby, Oxie – innefattande Toarp och Tygelsjö, till den del dessa är 
innanför kommungräns.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag.   
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Anton Sauer (C)  
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12. Revidering av Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de 
nationella minoriteternas rättigheter  

Centerpartiet och Moderaterna instämmer i att Malmö stad måste arbeta aktivt med att tillgodose 
de nationella minoriteternas rättigheter, men vi ifrågasätter hur effektivt detta arbete har bedrivits. 
Trots de goda intentionerna finns det tydliga brister i hur policyn för de nationella minoriteternas 
rättigheter har implementerats och följts upp.  

Ett konkret exempel på dessa brister är situationen kring Romska rådet. Trots att Romska rådet 
är en central del av Malmö stads arbete för att främja den romska minoritetens rättigheter, har 
dialogen och uppföljningen varit undermålig. Flera av de romska föreningar som staden borde 
samarbeta med har antingen inte funnits tillgängliga eller har representanter som varit inblandade 
i brottsliga handlingar under sin tid i rådet. Att bedriva politik på detta sätt, utan ordentlig 
uppföljning och utan att ta ansvar för rådets faktiska funktion, är inte hållbart eller seriöst.  

Vi ser detta som ett större symptom på att Malmö stads arbete med de nationella minoriteterna 
behöver en djupgående översyn. Romska rådet är bara ett exempel på hur detta arbete inte har 
fungerat i praktiken. Malmö stad har en plikt att inte bara ha dessa forum på papperet, utan också 
att se till att de fungerar effektivt och verkligen representerar de berörda gruppernas intressen.  

Vi anser att policyn för de nationella minoriteterna behöver revideras på ett sätt som inte bara 
innebär språkliga eller redaktionella förändringar, utan en verklig förändring i hur staden arbetar 
med dessa frågor. Vi uppmanar till en grundlig genomlysning av de existerande strukturerna för 
att säkerställa att staden lever upp till sina åtaganden gentemot de nationella minoriteterna. 
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Anton Sauer (C)  


